
ROMANIA 
JUDETUL GALATI
COMUNA FOLTESTI
CONSILIUL LOCAL

PROCES – VERBAL

Încheiat astăzi 31.07.2024 in cadrul sedintei ordinare a Consiliului Local al com. 
Foltesti, jud. Galati.

Sedinta se desfasoara in sala de sedinte a Primariei Foltesti .
La sedinta participa urmatorii  consilieri  :  Navalici Anamaria,  Beliu Iconomescu

Aureliana,  Neculache  Netuta,  Mistreanu  Ioan,  Tecuceanu  Paraschiv,  Danaila  Paul,
Enache Paraschiv, Vlad Geta Manuela, Iurascu Gina Mariana, Iacob Marcela, Busteanu
Cristian Tudorel si Horoi Anina – Georgiana. 

Lipseste nemotivat dl. Stamate Iordan.
Mai participa si urmatorii cetateni, Ghedu Maria, Andronache Ioana si Paduraru

Adrian Costel  .
Consilierii au fost convocati in scris cu adresa nr. 3758 / 24.07.2024.
Dupa efectuarea apelului nominal si tinerea evidentei  participarii  la sedinta a

consilierilor, secretarul comunei, informeaza consilierii ca sedinta este legal constituita.
In continuare se propune alegerea presedintelui  de sedinta.  Dnii  consilieri  au

propus ca presedintele de sedinta sa fie dl. Busteanu Cristian Tudorel, deoarece fiecare
consilier local trebuie sa fie presedinte al sedintei timp de 3 luni in ordinea alfabetica a
numelui.

Supus la vot s-a aprobat cu 11 voturi “pentru “ ca dl. Busteanu Cristian Tudorel
sa fie presedinte al sedintei.

Dupa desemnarea presedintelui de sedinta, acesta prezinta domnilor consilieri
proiectul ordinei de zi, modificat :

1. Proiect de hotarare privind aprobarea rectificarii bugetului local pe anul 2024 si
a bugetului finantat integral din venituri proprii pe anul 2024.

2. Proiect de hotarare privind aderarea U.A.T. Comuna Foltesti, judetul Galati, la
sistemul de cooperare pentru activitatea de audit public intern.

3. Proiect de hotarare privind alegerea presedintelui de sedinta.
4. Proiect de hotarare privind aprobarea delegarii Serviciului public de salubritate

al  Comunei Foltesti, judetul Galati .
5. Proiect de hotarare privind delegarea gestiunii serviciului public de alimentare

cu apa si canalizare al U.A.T Comuna Foltesti, judetul Galati, catre operatorul regional
Apa Canal  S.A.  Galati,  aprobarea studiului  de oportunitate,  a  caietului  de sarcini,  a
regulamentului  serviciului de alimentare cu apa, precum si a listei  bunurilor aferente
sistemului de alimentare cu apa.

6. Cereri, interpelari, raspunsuri.
Dupa prezentarea acestuia, se supune la vot  .
Supus la vot s-a aprobat proiectul ordinei de zi, modificat cu 12 voturi “pentru” .
Presedintele de sedinta acorda cuvantul invitatilor.



Dna Ghedu afirma ca a vrut sa participe la sedinta pentru a solicita indrumare in
rezolvarea problemei.

Dl. primar raspunde acesteia ca si la sedinta de luna trecuta ca nu putem sa va
ajutam.

Dna Ghedu  ii  spune  dlui  primar  ca  a  promis  ca  ii  da  curent  de  la  Caminul
Cultural.

Dl. primar raspunde ca dansul nu a promis nimic in acest sens, un consilier local
a propus asa ceva in sedinta trecuta si de atunci am sustinut contrariul (este departe
fata de locuinta dvs. ne sunt necesari stalpi si cine isi asuma daca doamne fereste se
intampla ceva).

In incheierea discutiei dl. primar a propus ca familia Ghedu sa depuna o hartie cu
cele sesizate si noi la randul nostru vom solicita sprijin de la Prefectura.

Dna Andronache Ioana intreaba daca nu este mai bine sa se adreseze dansii
direct la Prefectura?

Dl. primar raspunde ca este posibil si asa.
In continuarea sedintei presedintele de sedinta ii acorda cuvantul dlui primar sa

prezinte proiectul si referatul de aprobare, se prezinta si raportul de specialitate, apoi
presedintele comisiei de specialitate, prezinta avizul comisiei de specialitate .

Dupa prezentarea tuturor materialelor, presedintele sedintei, consulta consilierii
daca proiectul va fi dezbatut pe articole sau in totalitate.  Supus la vot s-a aprobat cu 12
voturi « pentru », ca proiectul de hotarare sa fie dezbatut in totalitate. 

Secretarul comunei face cunoscut presedintelui de sedinta ca acest proiect de
hotarare trebuie aprobat cu majoritate absoluta.

Supus la vot s-a aprobat cu 12 voturi “pentru”.
In continuarea sedintei  se trece la punctul nr. 2 din ordinea de zi :  Proiect de

hotarare  privind  aderarea  U.A.T.  Comuna  Foltesti,  judetul  Galati,  la  sistemul  de
cooperare pentru activitatea de audit public intern.

Presedintele  de  sedinta  acorda  cuvantul  dlui  primar  sa  prezinte  proiectul  si
referatul de aprobare, se prezinta si raportul de specialitate, apoi presedintii comisiilor
de specialitate, prezinta avizele comisiilor de specialitate .

Dupa prezentarea tuturor materialelor, presedintele sedintei, consulta consilierii
daca proiectul va fi dezbatut pe articole sau in totalitate.  Supus la vot s-a aprobat cu 12
voturi « pentru », ca proiectul de hotarare sa fie dezbatut in totalitate. 

Secretarul comunei face cunoscut presedintelui de sedinta ca acest proiect de
hotarare trebuie aprobat cu majoritate absoluta.

Supus la vot s-a aprobat cu 12 voturi “pentru”.
Dupa aprobarea celor doua proiecte de hotarare se trece la punctul  nr. 3 din

ordinea de zi : Proiect de hotarare privind alegerea presedintelui de sedinta.
Din nou presedintele de sedinta acorda cuvantul dlui primar sa prezinte proiectul

si referatul de aprobare, se prezinta si raportul de specialitate, apoi presedintii comisiilor
de specialitate, prezinta avizele comisiilor de specialitate .

Dupa prezentarea tuturor materialelor, presedintele sedintei, consulta consilierii
daca proiectul va fi dezbatut pe articole sau in totalitate.  Supus la vot s-a aprobat cu 12
voturi « pentru », ca proiectul de hotarare sa fie dezbatut in totalitate. 

Secretarul comunei face cunoscut presedintelui de sedinta ca acest proiect de
hotarare trebuie aprobat cu majoritate simpla.



Supus la vot s-a aprobat cu 12 voturi “pentru”.
In continuare se trece la punctul nr. 4 din ordinea de zi :  Proiect de hotarare

privind aprobarea delegarii Serviciului public de salubritate al  Comunei Foltesti, judetul
Galati .

Inainte de a se prezenta proiectul de hotarare, dna Iacob intervine spunand dlui
primar ca in campania electorala nu a spus ca va delega aceste servicii, de ce s-a ajuns
in acest punct limita si nu putem sa prestam noi aceste servicii.

Dl. primar raspunde dnei Iacob ca in anul 2021 am avut un control de la ANRSC
care au constatat o serie de neconformitati legate de modul de organizare si functionare
a serviciilor de salubrizare si alimentare cu apa.

De atunci anual ne solicita modul de rezolvare a neconformitatilor si acum in anul
2024 am primit adresa nr. 8497 din 29.07.2024, adica cu doua zile inainte de sedinta de
consiliul  local  prin care se solicita modul  de indeplinire  a masurilor   de conformare
stabilite prin Nota de control, in caz contrar suntem pasibili de amenda cuprinsa intre
30.000 – 50.000 lei.

Cum raspunsul trebuie transmis pana la data de 02.08.2024 nu aveam decat
ocazia sa initiem aceste proiecte de hotarare si sa delegam aceste servicii.

In cazul in care sunteti de acord nu vom primi amenda, in caz contrar sunteti
direct raspunzatori alaturi de primar si viceprimar si vom fi solidari la plata amenzii.

Dna Iurascu intervine spunand ca nu era bine ca in aceasta perioada din anul
2021 si pana in prezent sa se faca totusi ceva ?

Dl.  primar raspunde ca nu a stat  degeaba, a incercat sa organizeze concurs
pentru ocuparea functiei de sef serviciu, a fost organizat de nenumarate ori, si cand in
final a trecut o persoana peste limita minima deoarece ca sef serviciu trebuia sa ai studii
superioare in domeniu, vechime in specialitate studiilor si sa treci examenul cu nota
peste 7 nu ca si in cazul functiilor de executie cu nota 5 a fost angajata si in aceeasi zi
si-a prezentat demisia ca s-a speriat .

A plecat cand i-am spus ca este un serviciu care trebuie sa se puna pe picioare,
seful de serviciu trebuie sa organizeze in continuare concursurile pentru celelalte functii
si sa faca in asa fel ca serviciul sa se sustina financiar, in caz contrar se dizolva.

 O alta  problema mai  este  si  aceea  ca  in  sedinta  din  luna  Iunie  2024  prin
aprobarea  organigramei  am  desfiintat  serviciul  de  salubritate  deoarece  conform
legislatiei nu mai aveam suport legal si anume ca serviciul de salubritate nu era un
serviciu cu minim 50 de angajati, noi avand unul singur, soferul.

Dupa toate discutiile purtate presedintele de sedinta  acorda cuvantul dlui primar
sa prezinte proiectul si referatul de aprobare, se prezinta si raportul de specialitate, apoi
presedintii comisiilor de specialitate, prezinta avizele comisiilor de specialitate .

Dupa prezentarea tuturor materialelor, presedintele sedintei, consulta consilierii
daca proiectul va fi dezbatut pe articole sau in totalitate.  Supus la vot s-a aprobat cu 12
voturi « pentru », ca proiectul de hotarare sa fie dezbatut in totalitate. 

Secretarul comunei face cunoscut presedintelui de sedinta ca acest proiect de
hotarare trebuie aprobat cu majoritate absoluta.

Supus la vot s-a aprobat cu 11 voturi “pentru” si 1 impotriva (Iacob Marcela).
Dupa aprobarea celor patru proiecte de hotarare se trece la punctul nr. 5 din

ordinea  de  zi  : Proiect  de  hotarare  privind  delegarea  gestiunii  serviciului  public  de
alimentare  cu  apa  si  canalizare  al  U.A.T  Comuna  Foltesti,  judetul  Galati,  catre



operatorul  regional  Apa  Canal  S.A.  Galati,  aprobarea  studiului  de  oportunitate,  a
caietului de sarcini, a regulamentului serviciului de alimentare cu apa, precum si a listei
bunurilor aferente sistemului de alimentare cu apa.

Din nou presedintele de sedinta acorda cuvantul dlui primar sa prezinte proiectul
si referatul de aprobare, se prezinta si raportul de specialitate, apoi presedintii comisiilor
de specialitate, prezinta avizele comisiilor de specialitate .

Dupa prezentarea tuturor materialelor, presedintele sedintei, consulta consilierii
daca proiectul va fi dezbatut pe articole sau in totalitate.  Supus la vot s-a aprobat cu 11
voturi « pentru », ca proiectul de hotarare sa fie dezbatut in totalitate. 

Secretarul comunei face cunoscut presedintelui de sedinta ca acest proiect de
hotarare trebuie aprobat cu majoritate absoluta.

Inainte de a fi supus spre abrobare se fac discutii :
Dna  Iurascu  intervine  spunand  ca  nu  era  bine  ca  inainte  de  a  se  supune

aprobarii  consiliului  local  acest  proiect  de  hotarare,  sa  intrebam si  comunitatea  sa
vedem ce au de spus si daca sunt de acord cu delegarea serviciului de apa la Apa
Canal?

Dl. primar raspunde acesteia ca nu a avut timp, il preseaza aceasta adresa a
ANRSC prin care i se aduce la cunostinta amenda in cazul in care din raspunsul nostru
nu reiese indeplinirea masurilor. 

Dna  contabil  raspunde  ca  menirea  consilierilor  locali  este  sa  reprezinte
comunitatea prin ceea ce fac.

Dl. primar spune ca in aceasta perioada s-a incercat tot ce este posibil sa nu se
recurga la delegarea acestor servicii dar mai ales la cel de apa.

Dupa cum stiti am trecut bani in buget sa platim o firma sa ne ajute cu majorarea
pretului la apa ca la 1,45 lei nu se acopera cheltuielile nici daca se platea suta la suta.

Firma  respectiva  trebuia  sa  adune  toate  cheltuielile  sa  faca  o  analiza  si  sa
intocmeasca o  documentatie  din  care  sa reiasa noul  pret  la  apa si  sa  o  transmita
ANRSC pentru aviz si dupa primirea avizului sa aprobam pretul, dar noi nu aveam o
analiza clara a cheltuelilor deoarece nu avem cheltuieli cu angajati ca nu avem angajati
(sef serviciu, contabil, casier, etc), angajatii nostri la apa este doar dl. Mirza pe satul
Stoicani care este mecanic, la Foltesti nu avem angajat deoarece de la iesirea la pensie
al dlui Paun Zamfir, am organizat concurs de cateva ori si nu s-a prezenta nimeni, iar
acum il folosim pe dl. Stroia care este de fapt angajat ca paznic pasune.

Dna contabil vine in sprijinul dlui primar spunand ca este destul de adevarat si
numai dansii stiu cum au facut ca pana acum sa functioneze aceste servicii (am luat
bani de la pasune si am achitat facturi la energie, am platit substanta de clorinare de la
apa cat si de la canalizare, chiar daca canalizarea in acte nu functioneaza, am facut tot
felul de chestii ca sa functioneze, dar asa nu se mai poate).

Dna Iurascu intreaba daca canalizarea totusi functioneaza dar nu se percep taxe,
nu se va intampla ca pe timpul dlui Dinu sa se ceara bani din urma cu penalitati ca la
salubrizare?

Dl. primar raspunde ca nu se va intampla acest lucru deoarece noi nu avem
stabilita taxa pentru asa ceva, chiar daca lucrarea este receptionata de ceva vreme.

Tot dansul face cunoscut faptul ca intradevar au fost facute cheltuieli pe care si
le asuma dansul si dna contabil pentru aceste servicii si nu se stie cum va trece de



curtea de conturi ca a inteles ca se fac controale pe activitatea acestor servicii la nivel
national.

Dupa discutiile purtate se trece  la vot.
Supus  la  vot  a  fost  votat  cu  4  voturi  “pentru”  (Neculache,  Horoi,  Busteanu,

Navalici) si cu 8 voturi “impotriva”.
Tinand cont de faptul ca trebuia votat cu majoritate absoluta si nu a primit decat

4 voturi “pentru” a fost respins. 
In  continuare  se  trece la  ultimul  punct  din  ordinea de zi  :  Cereri,  interpelari,

raspunsuri.
La acest punct secretarul comunei prezinta adresa Postului  de Politie Foltesti

care  solicita  achizitionarea  unui  aparat  de  aer  conditionat  pentru  Postul  de  Politie
Foltesti din fondurile bugetului local .

Dupa prezentare dnii consilieri locali au afirmat ca si stau foate mult pe la post de
le trebuie aer conditionat.

Dna Vlad intervine spunand ca un lucrator de politie al postului a fost la caminul
cultural cand era o petrecere sa le puna in vedere sa nu mai iasa  din camin sa faca
galagie ca ii amendeaza.

Secretarul  comunei  afirma  ca  in  anii  din  urma  contribuiam  cu  bani  ptr
combustibilul  autospecialei  postului de politie,  dar aveam o hotarare de consiliul,  un
protocol intre institutii si pana la urma la un control al curtii de conturi au fost obligati sa
restituie banii, si o intreaba pe dna contabil daca este legala aceasta cheltuiala?

Dna contabil  raspunde ca nu este legala deoarece in urma cu ceva timp am
achizitionat  o usa metalica pentru postul  de politie si  curtea de conturi  a  vrut  sa o
impute.

Supusa la vot solicitarea Postului de Politie Foltesti, a fost respinsa cu 12 voturi
“pentru”.

In  continuarea  sedintei  dna  Sandu  Livia  Carmen  –  asistentul  social  solicita
acordul  consiliului  local  sa  prezinte  Raportul  de  activitate  al  compartimentului  de
asistenta sociala in ceea ce priveste activitatea desfasurata de asistentii personali in
semetrul I 2024.

Dupa prezentarea acestuia se trece la discutii.
Presedintele sedintei constatand ca nu mai sunt discutii la cele prezentate si nu

mai sunt probleme de dezbatut, declara sedinta incheiata si multumeste d-lor consilieri
pentru participare.

Dupa  declararea  incheierii  lucrarilor  sedintei,  secretarul  invita  consilierii  sa
semneze in registrul cu prezenta acestora la sedinta.

Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal .

    PRESEDINTE DE SEDINTA ,                           SECRETAR GENERAL,
          Cristian Tudorel BUSTEANU                       Marian CILICHIDREANU 


